
NEKP tematiskā darba grupa - aramzemes, ganības 22.03.2022. 
Dalībnieku rakstītie komentāri tērzētavā. 

Komentārs Atbilde, ja atbilst 

Robins Janis Lellis, JZK: Vai aprēķinos 
tiek ņemts vērā novāktā sausna no 
zālāja, ja sakiet, ka BDUZ nepiesaista 
oglekli? 

Andis Lazdiņš, Silava: Attiecībā uz BDUZ - jā oglekļa 
ienese ar zāli ir ņemta vērā, lai gan biomasas 
faktori (no Somijas šobrīd) vēl ir precizējami, it 
īpaši tādēļ, ka ir īpatnējs pļaušanas režīms, kas īsti 
neļauj izmantot sēto zālāju vienādojumus. 

Mārtiņš Cimermanis, LLKC: Lielisks 
rīks jāsāk ieviest saimniecību līmenī! 
Lai katrs saimnieks var sparest savu 
zemes izmantošanas veidu un 
ietekmi!Vai tas ir iespējams? 

Aleksejs Nipers, LLU: Valsts līmenī, līdz katram 
saimniekam, lai katrs lauksaimnieks varētu 
paskatīties kāds ir viņa ieguldījums – nē, jo tas ir 
krietni sarežģītāk, bet mūsu vīzija iet šai virzienā. 
Doma ir sākumā aprēķināt SEG emisijas katrā 
saimniecībā ir liels izaicinājums, bet tas būtu 
pirmais solis. Un tad pamazām mēģināt skatīties 
kādu ieguldījumu katra saimniecība dod no 
bioloģiskās daudzveidības skatu punkta, no sociālā 
skatu punkta. Soli pa solim, šī būtu interesanta 
lieta, ko mums kā zinātniekiem, kā arī nozarei 
kopumā apskatīties. Ir daudz izaicinājumu, bet 
ejam šai virzienā. 

Mārtiņš Cimermanis, LLKC: Kas 
liecina par to , ka zālāju ha 
stabilizēsies? 

LLU: Kopš 2017. gada ir notikusi stabilizācija.  
Skat. šeit: https://lasam.llu.lv/ 

Māris Simanovičs: Manā skatījumā ir 
ar steigu jāstrādā pie tā, lai šo CO2 
piesaistes projektu ietvaros 
piesaistītàs CO2 tonnas zemes 
īpašnieki var paši pārdod un tās tiek 
izņemtas no valsts CO2 bilances 

ZM: Tērzētavā izteiktais ierosinājums tika 
pārrunāts ar M.Simanoviča kungu citā MS Teams 
sanāksmē.  

Sanita Kalnača, PKC: varbūt jāmēģina 
sākt ar nekoptām LIZ? 

ZM: Informācija par LIZ kopumā tiek analizēta caur 
zemes funkcionālo izmantošanu.  

Mārtiņš Cimermanis, LLKC: Kad 
zemnieki varēs sākt apzināt savas CO2 
tonnu bilanci? 

ZM: Konkrētu datumu ZM nevar nosaukt, bet par 
šo jautājumu tiek domāts, tiek īstenoti sadarbības 
projekti, kas nākotnē varētu kalpot par labu 
platformu lauksaimniekiem, lai apzinātu savas 
saimniecības, laiku CO2 piesaistes un SEG 
samazinājuma potenciālu. 

Sanita Kalnača, PKC: Bet darba grupā 
tiek piedāvātas divas iespējas: 1) 
apmežot LIZ; b) nedaudz kāpināt LIZ. 
Vai tas ir iespējams? 

Andis Lazdiņš, Silava: Protams, ka ir iespējams, jo 
runa ir par sējplatību palielināšanu, nevis LIZ 
platības palielināšanu. Ne jau mežā tās sējplatības 
palielinās. Lai gan ar pēdējā laika tendencēm 
laikam varam arī atgriezties līdumu saimniecībā un 
pie vīzēm 

Mārtiņš Cimermanis, LLKC: Piedodiet 
bet nesapratu Latvijas kalendāru un 
paveicamos darbus! Ko jādara 
zemniekiem? 

ZM: Pēc KLP Stratēģiskā plāna apstiprināšanas EK, 
apsolām sniegt detalizētāku informāciju, kuras 
lauksaimniekiem būs jāizmanto. 

 


